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Protokół nr  XXXII / 2017  
 

z sesji Rady Gminy Zblewo odbytej dnia  30 stycznia 2017r.  
 
 

Lista obecności Radnych w załączeniu do niniejszego protokołu. Ponadto udział w Sesji wzięli : Wójt 

Gminy Artur Herold, Sekretarz Gminy Daniel Szpręga, Skarbnik Gminy Hanna Puttkammer,  

kierownicy referatów oraz jednostek organizacyjnych gminy oraz zaproszeni goście. Lista obecności 

zaproszonych gości w załączeniu do niniejszego protokołu.  

Sesja odbyła się w Gminnym Ośrodku Kultury w Zblewie. Rozpoczęła się o  godz.16.00 

Obrady prowadził Przewodniczący Rady Gminy p. Leszek Burczyk. 

Porządek obrad:  
1. Sprawy regulaminowe: 

a) otwarcie sesji  i stwierdzenie prawomocności, 

b) zatwierdzenie porządku obrad, 

c) przyjęcie protokołu z sesji odbytej dnia 29 grudnia 2016r.  

2. Informacja Wójta Gminy z realizacji uchwał podjętych na sesji w dniu 29 grudnia 2016r.  

oraz z działalności w okresie międzysesyjnym. 

3. Interpelacje i wnioski Radnych.  

4. Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej z działalności w 2016r.  

5. Ocena poziomu świadczonych usług przez Zakład Komunalny oraz ocena stanu finansowego 

tego Zakładu – przedstawienie  stanowisk Komisji:  

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 

b) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia, 

c) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej. 

6. Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za rok 2016 oraz potrzeby 

związane z realizacją w/w zadań w roku 2017. – przedstawienie  stanowisk  Komisji:  

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 

b) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia, 

c) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej. 

7. Podjęcie  uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Zblewo nr XVIII/111/2016 z dnia  

29 stycznia 2016r. w sprawie połączenia Środowiskowego Domu Samopomocy Gminy Zblewo 

z Gminnym Ośrodkiem Pomocy Społecznej w Zblewie – poprzedzone stanowiskami  Komisji:  

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 

b) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia, 

c) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Zblewo do współpracy partnerskiej na rzecz 

przeciwdziałania przemocy w rodzinie w Gminie Zblewo – poprzedzone stanowiskami  Komisji:  

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 

b) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia, 

c) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2017r. – poprzedzone stanowiskami  

Komisji:  

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 

b) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia, 

c) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2017 – 2027 – 

poprzedzone stanowiskami  Komisji:  
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a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 

b) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia, 

c) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Aktualizacji programu ochrony środowiska dla Gminy 

Zblewo na lata 2016-2019 z perspektywą na lata 2020-2023 – poprzedzone stanowiskami  

Komisji:  

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 

b) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia, 

c) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi – poprzedzone stanowiskami  Komisji:  

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 

b) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia, 

c) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości – poprzedzone 

stanowiskami  Komisji:  

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 

b) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia, 

c) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do 

nowego ustroju szkolnego – poprzedzone stanowiskami  Komisji:  

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 

b) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia, 

c) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazw ulicom w miejscowości Borzechowo - poprzedzone 

stanowiskami  Komisji:  

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 

b) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia, 

c) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zasad przyznawania diet oraz zwrotu kosztów podróży 

służbowych dla przewodniczący organów wykonawczych jednostek pomocniczych gminy – 

sołtysów na terenie Gminy Zblewo -  poprzedzone stanowiskami  Komisji:  

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 

b) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia, 

c) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej. 

17. Odpowiedzi na wnioski i interpelacje Radnych. 

18. Wolne wnioski i zakończenie. 

 

Ad.1 

Przewodniczący Rady Gminy p.Leszek Burczyk otworzył XXXII Sesję  Rady Gminy Zblewo. Powitał 

Panie  i Panów Radnych, Pana Wójta,  Pana Sekretarza, Panią Skarbnik, Radnego Powiatowego p. 

Ryszarda Gumińskiego, kierownika Posterunku Policji, kierownika Zakładu Komunalnego, Kierownika 

Centrum Usług Wspólnych, kierowników referatów, Panią Kierownik Gminnej Biblioteki Publicznej, 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej, Gminnego Ośrodka Kultury, sołtysów i mieszkańców gminy . 

Stwierdził, że w sesji udział bierze 14 Radnych, a więc sesja jest prawomocna do podejmowania 

uchwał.  
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Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że Radni otrzymali porządek obrad dzisiejszej  sesji i 

zapytał, czy do porządku  sesji są uwagi lub wnioski. Radni uwag nie zgłosili. 

W dalszej części Przewodniczący Rady Gminy  odczytał wniosek Pana Wójta o wprowadzenie do 

porządku punktów dotyczących podjęcia uchwał w sprawie: 

1) nadania nazw ulicom w miejscowości Borzechowo, 

2)  zasad przyznawania diet oraz zwrotu kosztów podróży służbowych dla przewodniczący 

organów wykonawczych jednostek pomocniczych gminy – sołtysów na terenie Gminy 

Zblewo. 

Wniosek w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Za przyjęciem porządku obrad w wersji dostarczonej Radnym rozszerzonego o punkty zgłoszone 

przez pana Wójta  głosowali wszyscy Radni.  

Za przyjęciem protokołu z sesji odbytej dnia 29 grudnia 2016r. głosowali wszyscy Radni. 

 

Ad.2  

Informacja Wójta Gminy z realizacji uchwał podjętych na sesji  w dniu  29 grudnia br.  

oraz z działalności w okresie międzysesyjnym. 

Informacja w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Radni w/w informację otrzymali i  nie mieli do niej żadnych  pytań. 

 

Ad.3 

Interpelacje i wnioski Radnych.  

Radny p.M. Kubik w imieniu mieszkańców zgłosił wniosek o  wykonanie oświetlenia w newralgicznych 

punktach na osiedlu powstałym na gruntach  po panu Felchnerze. 

Radny p.R.Rambowski zgłosił wniosek, aby ustawić dwa znaki  informujące o parkingu przy ul. 

Kościelnej, jeden  ze strzałką na przeciw remizy i drugi przy kościele.  Zapytał się również co jest z 

połamanymi ławkami na ul. Głównej, bo jedna została zespawana, a dwóch ławek nie ma.    

Radny p.J. Czubek poruszył sprawę odśnieżania „orlików”, które niszczy nawierzchnię, uszkadza 

gumki i poprosił, aby na przyszłość uważać na to, gdyż On nie jest zwolennikiem odśnieżania 

„orlików”. 

Wójt Gminy poinformował, że wniosek dotyczący oznakowania parkingu jest jak najbardziej zasadny i 

p.Marek Nawrocki pilnie się tym zajmie.    Odnośnie oświetlenia osiedla to musi być projekt, 

dokumentacja, jest komisja ds. oświetlenia.  Nieoświetlonych osiedli jest dużo i  my się do tego 

przygotujemy.  

p.M.Nawrocki  odnośnie połamanych ławeczek poinformował, że czekamy na zakończenie sprawy 

przez Policję.  

Wójt Gminy dodał, że decyzji odnośnie odśnieżania „Orlików”   nie wydał, to jest w gestii gospodarza 

obiektu.  

 

Ad.4 

Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej z działalności w 2016r.  

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Radny p.K.Niemczyk odczytał sprawozdanie z działalności 

Komisji w 2016r. Sprawozdanie w załączeniu do niniejszego protokołu.  

Radni jednogłośnie przyjęli przedstawione sprawozdanie. 

 

Ad.5  

Ocena poziomu świadczonych usług przez Zakład Komunalny oraz ocena stanu finansowego tego 

Zakładu. 

Informacja na ten temat w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p. R.Skrzypczak. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p.J. Czubek. 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p. S.Fojut. 
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Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu.  

Za pozytywną oceną poziomu świadczonych usług przez Zakład Komunalny oraz pozytywną oceną 

stanu finansowego tego Zakładu głosowali wszyscy Radni. 

 

Ad.6 

Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za rok 2016 oraz potrzeby związane z 

realizacją w/w zadań w roku 2017.  

Sprawozdanie w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p. R.Skrzypczak. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p.J. Czubek. 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p. S.Fojut. 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Za przyjęciem sprawozdania z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za rok 2016 oraz 

potrzeby związane z realizacją w/w zadań w roku 2017 głosowali wszyscy Radni. 

 

Ad.7 

Podjęcie  uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Zblewo nr XVIII/111/2016 z dnia  

29 stycznia 2016r. w sprawie połączenia Środowiskowego Domu Samopomocy Gminy Zblewo z 

Gminnym Ośrodkiem Pomocy Społecznej w Zblewie. 

Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p. R.Skrzypczak. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p.J. Czubek. 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p. S.Fojut. 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy Radni. 

Uchwała Nr XXXI/233/17 w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Zblewo nr XVIII/111/2016 z dnia  

29 stycznia 2016r. w sprawie połączenia Środowiskowego Domu Samopomocy Gminy Zblewo z 

Gminnym Ośrodkiem Pomocy Społecznej w Zblewie w załączeniu do niniejszego protokołu.  

 

Ad.8 

Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Zblewo do współpracy partnerskiej na rzecz 

przeciwdziałania przemocy w rodzinie w Gminie Zblewo . 

Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p. R.Skrzypczak. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p.J. Czubek. 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p. S.Fojut. 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy Radni. 

Uchwała Nr XXXI/234/17 w sprawie  przystąpienia Gminy Zblewo do współpracy partnerskiej na rzecz 

przeciwdziałania przemocy w rodzinie w Gminie Zblewo w załączeniu do niniejszego protokołu.  

  

Ad.9  

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2017r.  

Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p. R.Skrzypczak. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p.J. Czubek. 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p. S.Fojut. 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 
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Za podjęciem uchwały głosowało 13 Radnych i 1 Radny wstrzymał się od głosu.  

Uchwała Nr XXXII/235/17 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2017r. w załączeniu do niniejszego 

protokołu.  

 

Ad.10 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2017 – 2027. 

Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p. R.Skrzypczak. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p.J. Czubek. 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p. S.Fojut. 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Za podjęciem uchwały głosowało 13 Radnych i 1 Radny wstrzymał się od głosu.  

Uchwała Nr XXXII/236/17 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2017 – 2027 w 

załączeniu do niniejszego protokołu. 

 

Ad.11 

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Aktualizacji programu ochrony środowiska dla Gminy Zblewo 

na lata 2016-2019 z perspektywą na lata 2020-2023. 

Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p. R.Skrzypczak. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p.J. Czubek. 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p. S.Fojut. 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy Radni.  

Uchwała Nr XXXII/237/17 w sprawie uchwalenia Aktualizacji programu ochrony środowiska dla Gminy 

Zblewo na lata 2016-2019 z perspektywą na lata 2020-2023 w załączeniu do niniejszego protokołu. 

 

Ad.12 

Podjęcie uchwały w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi. 

Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p. R.Skrzypczak. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p.J. Czubek. 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p. S.Fojut. 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Radny p.S.Fojut poinformował, że mieszkańcy się pytają, czy jak mają małe pojemniki to dostaną 

większe, bo są małe rodziny i mają duże pojemniki i są duże rodziny, które mają małe pojemniki?  

p.M.Filipkowski wyjaśnił, że każda sprawa jest indywidualnie rozpatrywana. Niech te osoby się do nas 

zgłoszą i  my zgłosimy to do Starkomu. Obecnie dostają ci pojemniki, którzy w ogóle nie mieli. 

Wymiana pojemników  trwa dłużej jak 10 dni,  ale  nie powinno być z tym żadnych problemów.  

Radny p.S. Fojut dodał, że z informacji ukazanych w prasie wynika, że surowce w większości gminach 

są odbierane raz na dwa tygodnie, a u nas raz na miesiąc.  

p.M. Filipkowski poinformował, że też  mamy takie plany, aby w miesiącach letnich: lipiec – sierpień 

zwiększyć częstotliwość wywozu. Jesteśmy umówieni na rozmowę w firmą Starkom. 

Wójt  Gminy dodał, że jest zaplanowane spotkanie na środę z prezesem Głodkiem, aby przekazać mu 

wszystkie uwagi na temat tego systemu, który dopiero wprowadziliśmy. Z firmą Starkom współpracuje 

nam się dobrze. Mamy to na uwadze, aby zwiększyć częstotliwość wywozu.   

Przewodniczący Rady  Gminy stwierdził, że te sprawy się uregulują. Na przełomie roku była dłuższa 

przerwa w wywozie, ale jak komuś brakuje miejsca w pojemniku to może postawić dodatkowe worki.  
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p.M.Filipkowski poinformował jeszcze, że zmiana tej uchwały polega na doprecyzowaniu terminów 

jakie mogą wystąpić przy zawieraniu umów na odbiór odpadów.  

Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy Radni.  

Uchwała Nr XXXII/238/17 w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi w załączaniu do niniejszego protokołu.  

 

Ad.13 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości. 

Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p. R.Skrzypczak. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p.J. Czubek. 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p. S.Fojut. 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy wyjaśnił, ż gmina Zblewo przejmuje drogi od Agencji Nieruchomości 

Rolnych w Kleszczewie, Miradowie, Radziejewie i Bytoni.   

Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy Radni.  

Uchwała Nr XXXII/239/17 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości w załączeniu do 

niniejszego protokołu.  

 

Ad.14 

Podjęcie uchwały w sprawie projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego 

ustroju szkolnego. 

Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p. R.Skrzypczak. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p.J. Czubek. 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p. S.Fojut. 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

p.M.Mischke wyjaśnił, że w stosunku do projektu uchwały jaką otrzymali Radni usunięto 

sformułowania „ ustala się” , bo jest to uchwała  intencyjna i wstawiono „ określa się”.  Zwrócono nam 

uwagę, że można w tej uchwale wprowadzić również poprawki odnośnie nazewnictwa w oddziałach 

przedszkolnych. Dlatego doszedł paragraf trzeci w którym się mówi o ustaleniu sieci przedszkoli i 

oddziałów przedszkolnych dla dzieci sześcioletnich.  W załącznikach nr 1,2,3 na pozycji gdzie 

występuje szkoła w Pinczynie zmieniono kolejność, teraz zespół poszedł na koniec, a najpierw jest 

nazwa Publiczna Szkoła Podstawowa lub klasy gimnazjalne. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał Pana Kierownika CUW, czy wie coś o tym, aby dyrektorzy szkół 

mieli  dzisiaj jakąś naradę?  

p.M.Mischke odpowiedział, że dzisiaj nie mieli narady. 

Przewodniczący Rady Gminy dodał, że się dziwi, że Ich tutaj nie ma. 

p.M.Mischke wyjaśnił, że jakaś epidemia panuje i Panie dyrektorki  jedna po drugiej do ośrodka 

zdrowia się udawały i prosiły o usprawiedliwienie.    

Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy Radni.  

Uchwała Nr XXXII/240/17 w sprawie projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do 

nowego ustroju szkolnego w załączeniu do niniejszego protokołu.  

 

Ad.15 

Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazw ulicom w miejscowości Borzechowo.  

Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p. R.Skrzypczak. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p.J. Czubek. 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p. S.Fojut. 
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Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Radny p.K.Niemczyk zapytał, czy  konsultacje  z radą sołecką  i Panią  sołtys były w tej sprawie ? 

p.R.Klimowicz  – sołtys wsi Borzechowo odpowiedziała, że było to konsultowane, jest to wniosek 

zainteresowanych mieszkańców, taka jest  prośba mieszkańców osiedla.  

Radny p.J.Czubek potwierdził, że jest to uzgodnione.  

Przewodniczący Rady Gminy podał nazwy ulic: Zielona, Różana, Lazurowa i Błękitna  

Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy Radni. 

Uchwała Nr XXXII/241/17 w sprawie nadania nazw ulicom w miejscowości Borzechowo w załączeniu 

do niniejszego protokołu.  

 

Ad.16 

Podjęcie uchwały w sprawie zasad przyznawania diet oraz zwrotu kosztów podróży służbowych dla 

przewodniczący organów wykonawczych jednostek pomocniczych gminy – sołtysów na terenie Gminy 

Zblewo. 

Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p. R.Skrzypczak. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p.J. Czubek. 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p. S.Fojut. 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Za podjęciem uchwały głosowało 11 Radnych  i 3 Radnych wstrzymało się od głosu.  

Uchwała Nr XXXII/242/17 w sprawie zasad przyznawania diet oraz zwrotu kosztów podróży 

służbowych dla przewodniczący organów wykonawczych jednostek pomocniczych gminy – sołtysów 

na terenie Gminy Zblewo w załączeniu do niniejszego protokołu. 

 

Ad.17 

Odpowiedzi na wnioski i interpelacje Radnych. 

Odpowiedzi na wnioski  zostały udzielone bezpośrednio po ich zgłoszeniu. 

 

Ad.18 

Wolne wnioski i zakończenie. 

p.Cz. Kuczkowski – sołtys wsi Zblewo w imieniu wszystkich sołtysów serdecznie podziękował Panu 

Wójtowi za docenienie ich pracy. Jest to naprawdę miła niespodzianka tym bardziej że jest to  druga 

regulacja  w ostatnich dwóch  latach.   

p.B.Sarnowski poprosił o pilne uregulowanie rzeki Wdy, która zalewa łąki rolników. 

p.E.Zalewski poinformował, że na parkingu jest 13 miejsc dla osób niepełnosprawnych i jest to trochę 

za dużo, gdyż  niepełnosprawni mogą stawać na normalnych miejscach, natomiast ktoś inny nie może 

zaparkować na miejscu dla niepełnosprawnych. Poprosił ponadto o posypanie piaskiem dróg polnych.  

p.W.Kulas poinformował, że 27 w piątek byłem  w Kleszczewie w miejscowym Środowiskowym Domu 

Samopomocy. Nie mogę pewnych pytań zadać, bo nie widzę w tej chwili p. Małgorzaty Jażdżewskiej. 

Moja uwaga, taka propozycja, bo różne sygnały do mnie docierają, że dzieje się tam tak czy inaczej i 

może pójść  za gminą Skarszewy. Jest ten sam Dom Środowiskowy, gdzie wprowadzono monitoring, 

nie wiem, czy rodzice mają również możliwość podglądu swoich pociech. Druga sprawa jeśli chodzi o 

śniadania i proszę aby się tutaj nad tym pokłonić. Śniadania każdy sam musi sobie zorganizować w 

domu. Jeden ma  z jajkiem, drugi z inną strawą, a są tacy którzy w ogóle nie mają tego śniadania o 

godz.11. O godz. 13 jest obiad i ten obiad w ramach terapii jest wykonywany i te osoby dostaną. 

Prosiłbym Pana Wójta, żeby się przyjrzeć, czy  może gmina by dofinansowała ten Państwa Dom, aby  

te śniadania  były  takie jak w Skarszewach, bo Skarszewy sami finansują i taka moja uwaga.  

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, w jakim charakterze Pan Wojtek tam był?  

p.W.Kulas odpowiedział, że był   w charakterze, bo jest Pan, którzy chce tam przebywać, chce 

uczestniczyć w terapii zajęciowej i dlatego w piątek około 11 tam się udałem. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, dlaczego Pan się dziwi, że kanapka była z jajkiem, to był 

piątek?  
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p.W. Kulas odpowiedział, że się nie dziwi, tylko  Pani Kierownik była na chorobowym, bo myślałem, że 

tam zastanę Panią Kierownik, ale sprawy sobie wyjaśniliśmy. Pani Kierownik w rozmowie telefonicznej 

mówiła, że   tak i tak mam załatwić te sprawy.  

p.A.Wojak – kierownik GOPS poinformowała, że troszeczkę inaczej było niż jak przedstawił Pan 

Kulas, bo jeżeli chodzi o rozmowy, to rozmawiamy praktycznie od listopada, od grudnia, że jeszcze 

ktoś chce do Środowiskowego Domu przybyć. Ja mówiłam, że ogólnie mamy pozwolenie na tyle i tyle 

osób, ale jak najbardziej nikomu nie odmawiamy, potrzebne są takie i takie dokumenty.  To ostatnio 

Panu mówiłam. Faktycznie  byłam na chorobowym, ale jestem tylko człowiekiem i mam prawo 

zachorować, ale nigdy się nie zdarzyło abym nie odbierała telefonów i  tym razem też odebrałam 

pomimo, że byłam w szpitalu.  Odebrałam ten telefon  od Pana i zanim Pan  udał się  do ŚDS 

rozmawiał Pan ze mną najpierw i znowu ja wszystko przedstawiłam, co i jak trzeba. Wszystko na 

spokojnie było przedstawione jednakże Pan Kulas udał się do ŚDS z nastawieniem troszeczkę 

bojowym, bo oświadczył,  że terapeutki przedstawić  tutaj nie mogą nic.  

p.W. Kulas wyjaśnił, że do Pani Wojak nie dzwonił przed wizytą  w ŚDS, tylko w trakcie wizyty i 

otrzymał odpowiedź stosowną.  

p.A.Wojak potwierdziła,  że w trakcie wizyty też Pan Kulas do  niej dzwonił  i może pokazać połączenia 

w komórce. 

p.E. Zalewski powiedział, że słuchałem tej wypowiedzi Pana i mnie uniosło. Dość mieliśmy wojny 

poprzednio, a teraz komuś chodzi o to,  że wchodzi komuś do mieszkania i przegląda.  Jak to  może 

być ? Dziecko  to nie jest żaden więzień, to nie jest obóz oświęcimski, to jest wolny człowiek, a o 

śniadaniu, kto ma dzieci niepełnosprawne to niech się popatrzy na to dobrze. Ja mam to wiem dobrze, 

jej nie przemówisz, jej nie przekupisz, Ona ma  swoje uwagi, Ona musi mieć swój chleb i koniec. To 

jeszcze gmina ma sponsorować śniadania? Tak nie może być.   

Radny p.J. Czubek powiedział, że nie wie, czy p.Kulas należy do jakiegoś stowarzyszenia, czy coś 

powstało „ Stop Korupcji” itd. na naszym terenie, bo nie wiem. Natomiast powiem szczerze, że tutaj 

Pan ma na pewno rację, że jeżeli  ktoś chce wejść to  najpierw powinien przyjść do Wójta, się spytać, 

do Pani Kierownik, bo  ja też jak do kogoś idę, to kultura tego wymaga, żeby się spytać, czy poprosić, 

czy mogę wejść. Natomiast jeśli chodzi o te śniadania, czy o pobyt tych dzieci  w tym ośrodku ja 

często   spotykam się z osobami, które z Borzechowa tam jeżdżą i jeszcze  nie słyszałem, aby ktoś 

narzekał, że nie ma tam wyżywienia. Wręcz przeciwnie, to co się tam dzieje w tej chwili, bardzo osoby  

są zadowolone, warsztaty są, jest wyżywienie, jest dowóz i odwóz. Ja chciałem bardzo podziękować 

Pani Kierownik i wszystkim pracownikom tego ośrodka, bo każdy z nas wie,  że niedawno doszło do 

tragedii, przebywali tam,  wiadomo co się w Borzechowie stało. Gdyby to się stało na terenie ośrodka 

nie wiem jak to by było wówczas, gdyby to dotknęło np. terapeutę.  Jednak tam są osoby niektóre 

nawet niepełnosprawne  troszeczkę. To co się zdarzyło, to ta tragedia w każdej chwili mogła 

dosięgnąć Panie terapeutki itd. Po tym  Panie Kulas to  powinien  się Pan bardziej takimi rzeczami 

zajmować i zobaczyć jak jest naprawdę, czy któryś z rodziców ma jakieś zastrzeżenia. Ja nie wiem, 

rozmawiam często z Państwem i żadnych zastrzeżeń nie ma. Pierwsze to by chyba były zastrzeżenia 

rodziców, a natomiast jeśli Pan tutaj twierdzi, że coś się dzieje, jeśli ma Pan coś konkretnego to 

prosiłbym żeby powiedzieć konkretnie do Pana Wójta, że taka  i taka osoba czy tak dalej, a nie  to  

jakieś domniemania, a prosiłbym naprawdę przez pana Wójta, przez Panią Kierownik, żeby  to jednak 

jakoś wyglądało,  a nie że tutaj się mówi i są jakieś pomówienia.  

p.A.Wojak poinformowała że Pani Stasia była z nami jak żeśmy to przejmowali i jak pracowaliśmy bez 

światła.  Pan Sekretarz może to poświadczyć, nieraz była godz. 20.00, 21.00 i pracowałyśmy i 

wszystkie terapeutki i teraz powiedzieć, że one się nie nadają do tej pracy to mi się wydaje, że 

naprawdę tutaj jest pomówienie i ja tutaj jako  kierownik mówię, że stanę za całym moim zespołem i 

żadnej z dziewczyn nie dam skrzywdzić.  Takie jak tutaj Pan ma  pretensje do Pani Małgosi to 

naprawdę  nie mogą być tym bardziej, że rodzice  cały czas, ja mówiłam że to jest dom otwarty i 

rodzice mają prawo, to są ich dzieci i  oni ten dom tworzą. Ja mam tylko pieczę nad tym, ale Oni 

tworzą ten dom i Oni zawsze mają prawo o każdej porze tam wchodzić.  Nie ma takiej możliwości, 

żeby wchodziły osobo obce, postronne bo to dezorganizuje nam czas pracy. Automatycznie 

terapeutka musi opuścić niepełnosprawnych, Oni się też denerwują. Tak nie może być i to musi Pan 

zrozumieć. My naprawdę możemy się pochwalić, nasi rodzice naprawdę są aktywni.   
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Radna p.S.Cherek podziękowała Pani Ani za to, że powiedziała o rodzicach dlatego, że te  osoby w 

zeszłym roku z całym sercem i poświęceniem walczyły, ale też i ciężką fizyczną pracą  w smrodzie i 

bez światła. Wszystkie Panie terapeutki mają pracę i tę pracę szanują i są za tę pracę cenione.  

Ocena pracy terapeutów  nie należy do zewnętrznego środowiska, tylko są do tego merytorycznie 

powołane osoby, a przede wszystkim jest kierownik tego domu. Jeżeli są skargi na pracę  terapeuty to 

trzeba to zgłosić do bezpośredniego przełożonego do p. Kierownik Wojak i jako w ogóle przełożonego 

do Wójta.  Trzeba te rzeczy zachowywać, ponieważ skarga może faktycznie być zasadna i po 

wszystkich doświadczeniach z lat ubiegłych co się stało, skargi trzeba  traktować poważnie, ale one 

muszą być umotywowane, mieć podstawę, a nie że ktoś przyjdzie i się skarży. Myśmy ten dom 

ratowali wszelkimi siłami, żeby był tu na terenie gminy, bo gdyby nie był tutaj to ci ludzie też gdzieś by 

musieli znaleźć opiekę i też byśmy musieli za to  zapłacić. Nie wiem, czy by mieli tak dobry personel. 

Proszę szanować to co mamy.  

Wójt Gminy poinformował, że raczej Skarszewy powinny się uczyć od nas, a nie odwrotnie. Ja 

widziałem akces rodziców, widziałem zaangażowanie, słyszałem te  sygnały, coś 

nieprawdopodobnego, dlatego serce rośnie tutaj i  zdziwiłem się dzisiaj tym  atakiem. Do mnie żadne 

negatywne sygnały nie dochodzą, tylko  same pozytywy, nie ze środowiska, tylko pierwszą linią są 

rodzice, bo każdy swoje dziecko kocha  i o  nie dba, się nim interesuje. Te sygnały od rodziców, ten 

akces i to zaangażowanie, które miało miejsce to było ponad wymiar, dlatego Skarszewy mogą się 

uczyć od Gminy Zblewo, od Środowiskowego Domu  jaka tam jest opieka i zaangażowanie.  

p.W.Kulas powiedział,  że dobrze by było jakby te śniadania rzeczywiście ktoś wspomógł, czy gmina 

zasponsorowała.  

Przewodniczący Rady Gminy wtrącił, że Pan Zalewski nie mówił o tym, że jest problem finansowy.  

p.W. Kulas dodał, że zostałem  z wypowiedzi p.Czubka potraktowany jako intruz, bo tak z jego 

wypowiedzi można było wywnioskować. Trzeba  powiedzieć, że ja przyszedłem z zapytaniem 

konkretnym  do Pani Kierownik i myślałem że będzie. Była taka Pani blondynka i mi odpowiedziała na 

wszystkie pytania co muszę mieć, postawili mi herbatę, informację otrzymałem. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czemu te informacje Panu mają służyć?  

p.W.Kulas odpowiedział, że mają służyć temu, że człowiek będzie tam, jest taki Pan, który chce być 

tam do tego domu skierowany i chodzi o zaświadczenie lekarza i Pani Kierownik w rozmowie 

telefonicznej później potwierdziła, że trzeba zaświadczenie z numerem statystycznym. Proszę mnie 

nie traktować jako „ Stop Korupcji” panie Czubek. 

Radna p.S.Cherek powiedziała, do Pana Wojtka, że bardzo się cieszy że poszedł  w dobrej wierze, ale 

po prostu wszelkie sprawy, które Pan załatwia dla kogokolwiek to  jest przełożony Środowiskowego 

Domu Samopomocy i jest to dom samopomocy. Osoby te jak mają taką wolę uczą się życia, mogą też 

sobie przygotować śniadanie, każdy z nich ma swoje wymagania, a my też mamy, nie zawsze 

wszystko chcemy tak jak nam inni dyktują, to też trzeba to uszanować, ponieważ to jest środowisko 

specyficzne. Natomiast osoba z zewnątrz może o tym nie wiedzieć, a poza tym nie  jest uprawniona 

do wypowiadania się  na temat w jaki sposób działa dom środowiskowy.  Jeszcze raz bardzo proszę, 

tej gminie a przede wszystkim jej uczestnikom dom jest bardzo potrzebny. Wszystko co się dobrego  

dla tego domu dzieje, ostatnio było tam wyposażenie dokładane, były posadzki robione, on jest 

zadbany na tyle na ile środki pozwalają. Proszę Państwa nie ma tych środków ponad miarę, ale i tak 

jeszcze coś tam się dokłada, żeby było tak jak należy i proszę to uszanować, nie psuć atmosfery, bo 

przy tym domu już była. 

p.M. Burczyk- terapeutka ŚDS poinformowała, że monitoring przed ośrodkiem  jest, są założone 

cztery kamery  i wszystko jest monitorowane, kto wchodzi, kto wychodzi. Odnośnie śniadań to w 

ośrodku zawsze jest bochenek chleba, zawsze jest margaryna, dżem i jak ktoś przychodzi i mówi, że 

zapomniał śniadania,  że jest głodny,  zawsze dostaje śniadanie. Nigdy nie jest tak, że nie dostaje 

tego śniadania. To są zarzuty bezpodstawne. 

p.M.Kosiedowska – terapeutka ŚDS poprosiła pana Kulasa, by nie nachodził w ten sposób, bo 

podopieczni w naszym domu czują się bardzo bezpiecznie i  w tym momencie ta atmosfera została  

zachwiania, podopieczni nie wiedzieli kim Pan jest. Pan sobie usiadł, został poczęstowany herbatą, 

porozmawiał, ale Oni naprawdę nie wiedzieli o co chodzi i już padały pytania  typu: czy to jest ktoś od 

Klońskich?  
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p.Cz.Kuczkowski zwrócił się z prośbą do Pana Przewodniczącego Rady o przerwanie tej dyskusji,  

gdyż jest ona niezasadna. Dodał, że był w ubiegłym roku w tym ośrodku i jest pełen uznania, a 

szczególnie ma duże uznanie dla Pani Kierownik. 

p.W.Kulas zauważył, że skoro śniadania tam dają jak Pani powiedziała, to po co  zabierać z sobą. 

p.R.Klimowicz – sołtys wsi Borzechowo zgłosiła propozycję, aby  w ramach tego, że Pan Kulas jest 

taki dociekliwy i przeszkadza mu to śniadanie w piątek, to niech zasponsoruje, skoro jego zdaniem 

dzieci są niedożywione i kupił dwa bochenki chleba i coś do tego chleba, jak nie ma być jaj to niech 

przywiezie szynkę.  Wtedy z szacunkiem byłby przyjmowany przez dzieci i  młodzież, która tam jest i 

by mówiły, o przyjechał nasz sponsor.  

p.E.Zalewski powiedział, że już dość przeszedł w Kleszczewie i nie pozwoli na to, aby ktoś wchodził 

do kogoś do mieszkania i generował.   

p.Cz.Pietruszyński zapytał, czy będzie oświetlony chodnik Pinczyn – Zblewo, poprosił o 

wyczyszczenie rowu którym lecą ścieki komunalne z hydroforni do rzeki, o naprawienie dróg 

gruntowych na osiedlu na którym mieszka oraz o zastanowienie się odnośnie cmentarza. 

 

Wobec wyczerpania porządku obrad, o godz. 17.22, Przewodniczący Rady Gminy zamknął XXXII 

sesję Rady Gminy Zblewo. 

 

Protokółowała 

A.Zalewska             Przewodniczący Rady  Gminy 

 

         Leszek Burczyk  
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